

နတ်ခွဲးတတ်ယတ်တဖန် ဒီး တတ်ဒီသဒါတဖန်လါ Surprise Medical Bills (တတ်ကူစါတတ်ဆါကဒွဲးစရီလါတမုတ်လတ်ဟ်တဖန်) အအိန်

ဖဲနဒီးနတ်ဂိုက်အူတတ်ကွတ်ထွဲ မုတမုတ်ဒီးနတ်တတ်ကူစါလါ ကသံသရန်လါကရုဘျးစဲအချါ လါကရုဘျးစဲပုတတ်ဆါဟ် မုတမုတ် တတ်ဆါဟ်လါအကွတ်ထွဲကူစါကွဲးကါတတ်ဆါ လါတနံးယီအပူအေ တတ်ဒီသဒါနုလါ surprise billing (တတ်ယုအဘျးအလဲလါတမုတ်လတ်) မုတမုတ် balance billing (တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်) အအိန်နတ်လီ.

တတ်လါ "တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်" (တတ်ဘျီတစီတတ်ကီးအီလါ "တတ်ယုအဘျးအလဲလါတမုတ်လတ်") မုတ်မနုလဲနတ်?

ဖဲနဒီးနတ်နသးဆူကသံသရန် မုတမုတ်ပုဟ်တတ်ဆါတတ်တီစါမေစါအဂါအါ ဘတ်သုတ်သုတ်နကဘတ်ဟ်အီ နနီကစါစုတနီ ဒ်အမုတ်တတ်ဟ်သယဲအလဲ, တတ်အုတ်ကီသယဲ ဒီး/မုတမုတ် စုလါနကဘတ်ဟ်တချုးလါနတတ်အုတ်ကီဟ်ကွဲးကရုနတ်လီ. နမုတ်ဒီးနတ်နသးဆူကသံသရန် မုတမုတ်ဆူတတ်ကွတ်ထွဲတတ်သုတ်ထီတဖန် လါတအိန်လါနဆူတတ်အုတ်ကီအကရုဘျးစဲအပူနတ် ဘတ်သုတ်သုတ်နကဘတ်ဒီးအဘျးအလဲအဂါတဖန် မုတမုတ်ကဘတ်ဟ်ကဒွဲးစရီလါအပူနတ်လီ.

"ကရုဘျးစဲအချါ" ဟ်ဖျါပဲ ပုဟ်တတ်တီစါမေစါဒီးတတ်ဆါဟ်တဖန် လါတဆဲးစုပနီလတ်ယံးယတ် လါနဆူတတ်တီကျဲနတ်လီ. ဘတ်သုတ်သုတ်တတ်ကပျဲ ပုဟ်တတ်တီစါမေစါလါကရုဘျးစဲအချါတဖန် ဒ်သီးကယုနုအဘျးအလဲလါ စုအိန်တတ်လါ စုလါနတတ်တီကျဲတူလီလါလါကဟ် ဒီးတတ်တီစါမေစါအဘျးအလဲပုဟ်ပုအဘတ်စါနတ်လီ. တတ်ကီးအီလါ "တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်" နတ်လီ. စုဟ်ဖျါအဲ ညီနတ်အါနုဒီး ကရုဘျးစဲပုအဘျးအလဲတဖန် လါတတ်တီစါမေစါတမံးယီအဂါဒီးဘတ်သုတ်သုတ်တတ်တဆါနတ်အီလါ နတနတ်အဂါနီကစါစုတတ်ပနီဘတ်.

"တတ်ယုအဘျးအလဲလါတမုတ်လတ်" မုတ် တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ် လါတမုတ်လတ်နတ်လီ. တတ်အဲကဲထီတသု ဖဲနဖီတတ်လါတသု ပုလါအပတ်ယုတ်လါနတတ်ကွတ်ထွဲအပူအေ - ဒ်အမုတ်ဖဲနအိန်ဒီးဂိုက်အူ မုတမုတ်ဖဲနရန်ကျဲတတ်ဒီးနတ်သးဆူကသံသရန်အအိန် လါကရုဘျးစဲပုတတ်ဆါဟ်တဖန် ဘတ်ဆတ်လါတတ်မုတ်လတ်အပူ ကသံသရန်လါကရုဘျးစဲအချါတဂါ ကူစါနအေခနတ်လီ.

တတ်ဒီသဒါနုလါ တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်လါ-

ဂိုက်အူ တတ်တီစါမေစါတဖန်

နမုတ်အိန်ဒီးဂိုက်အူတတ်ကူစါတတ်ဆါတတ်အိန်သးတမံ ဒီးဒီးနတ်ဂိုက်အူတတ်တီစါမေစါတဖန် လါကရုဘျးစဲအချါကသံသရန်တဂါ မုတမုတ်တတ်ဆါဟ်နတ် ကသံသရန်မုတမုတ်တတ်ဆါဟ်ယုနုအဘျးအလဲအါကတတ် ကမုတ်တတ်တီကျဲအပတ်ဘျးစဲတတ်ဟ်သယဲအလဲစုဟ်ဖျါ (ဒ်အမုတ်တတ်ဟ်သယဲအလဲ ဒီးတတ်အုတ်ကီအသဲ) နတ်လီ. လါဂိုက်အူတတ်တီစါမေစါတဖန်အဲအဂါ တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်တသုဘတ်. တတ်အဲပတ်ယုတ်ဒီးတတ်တီစါမေစါတဖန်လါနကနတ်တတ် ဖဲနတတ်အိန်သးဂတ်တပတ်အလီခဲ, မုတမုတ်လါနဟ်တတ်ကွဲးအဂါလီတူလီ ဒီးစုကွတ်နတတ်ဒီသဒါတဖန် ဒ်သီးတတ်တယုနုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ် လါတတ်အိန်သးဂတ်တပတ်အလီခဲတတ်တီစါမေစါတဖန်အဂါနတ်လီ.

တတ်တီစါမေစါတနီ လါကရုဘျးစဲပုတတ်ဆါဟ် မုတမုတ် တတ်ဆါဟ်လါအကွတ်ထွဲကူစါကွဲးကါတတ်ဆါ လါတနံးယီအပူ

ဖဲနဒီးနတ်တတ်တီစါမေစါတဖန် လါကရုဘျးစဲပုတတ်ဆါဟ် မုတမုတ် တတ်ဆါဟ်လါအကွတ်ထွဲကူစါကွဲးကါတတ်ဆါ လါတနံးယီအပူအေ ပုဟ်တတ်တီစါမေစါတနီလါတတ်လီဖဲနတ်တဖန်နတ် ဘတ်သုတ်သုတ်ကအိန်လါကရုဘျးစဲအချါနတ်လီ. တတ်အိန်သးတဖန်အဲအပူ အဘျးအလဲအါကတတ်လါ ပုဟ်တတ်တီစါမေစါတဖန်ကယုနုမုတ် နတတ်တီကျဲအကရုဘျးစဲတတ်ဟ်သယဲအလဲနတ်လီ. တတ်အဲဘတ်ထွဲဒီးဂိုက်အူကသံသရန်, ကသံသးသပု, တတ်ယုတတ်ဆါပီညါ, တတ်ဒီးအဲစရီပီညါ, တတ်မေစါဒီး, တတ်ကူစါဖဲသတ်အိန်ဖျါလါတပုပီညါ, ကသံသရန်ကွဲးကါစါတတ်, ကသံသရန်ကွတ်ထွဲပုဆါလါတတ်ဆါဟ်အပူ, မုတမုတ် ကသံသရန်ကွတ်ထွဲပုဆါနုးကျဲကျဲတဖန်နတ်လီ. ကသံသရန်တဖန်အဲ ယုနုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ် တသုဘတ် ဒီးမေစုကွတ်နတတ်ဒီသဒါတဖန် ဒ်သီးတတ်ယုနုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်အဂါ တသုဘတ်.

နမုတ်ဒီးနတ်ဘတ်တတ်တီစါမေစါအဂါတဖန် လါကရုဘျးစဲပုတတ်ဆါဟ်အဲတဖန်နတ် မုတမုတ်လါနကွဲးတူလီလါအဂါလီလါ နကစုကွတ်နတတ်ဒီသဒါတဖန်နတ် ကရုဘျးစဲအချါကသံသရန်တဖန် ယုနုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ် တသုဘတ်.

တလိန်နစုးကွတ်နတတ်ဒီသဒါတဖန် လါ တတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ် နီတဒီဘတ်. တလိန်နဒီးနတ်ကရုဘျးစဲအချါတတ်ကွတ်ထွဲစုကီးဘတ်. နယုထာသုကသံသရန် မုတမုတ်တတ်ဆါဟ်တဖန် လါနတတ်တီကျဲအကရုဘျးစဲအပူနတ်လီ.

Michigan ကီစဲနဲသဲးစါ ပုဆါတဖန်လါဆူတတ်တီကျဲ လါကီစဲပုဆါအဂါအီ
Michigan သဲးဒီးအိန်ထီတတ်ဒီသဒါတဖန် ပုဆါတဖန်လါဆူတတ်တီကျဲ လါကီစဲပုဆါအဂါအီအပူအဂါနတ်လီ.

အဲဒီ ကရုဘျးစဲအချါကသံသရန်တဖန် လါအကွတ်ထွဲတမုတ်ဂိုက်အူပုဆါတဖန်နတ် ကဘတ်မေတတ်ဟ်ဖျါတနီ ဆူပုဆါတဖန်အအိန် ဒ်တတ်လါအပတ်ထွဲတဖန်နတ်လီ-

- လါနဆူတတ်အုတ်ကီနတ် ဘတ်သုတ်သုတ်တမုတ်ကကျဲဘတ်တီစါမေစါလဲလါ လါကရုဘျးစဲအချါကသံသရန်ကဟ်ဝဲဘတ်;
- တတ်ကဟ်ဝဲ တဲဒီးတတ်အဘျးအလဲလါ တတ်တီစါမေစါတဖန်အဂါနတ်လီ;
- နယုထီသုလါ ကရုဘျးစဲပုကသံသရန်တဂါ ကမေတတ်တီစါမေစါတဖန်အဲနတ်လီ.

ဖဲတတ်ပျဲတတ်ယုစုအိန်တတ်လါနကဘတ်ဟ်အါ နအိန်ဒီးတတ်ဒီသဒါလါအပတ်ထွဲတဖန်အဲစုကီးလါ-

- နမုတ်အိန်ထီလါ နကဟ်အလဲလါနဟ်သယဲတဖန် (ဒ်အမုတ်တတ်ဟ်သယဲအလဲ, တတ်အုတ်ကီသယဲ, ဒီးစုလါနဟ်တချုးတတ်အုတ်ကီဟ်ကွဲးကရုတဖန် လါနကဟ် ဖဲကသံသရန်မုတမုတ်တတ်ဆါဟ်နတ် မုတ်အိန်လါကရုဘျးစဲပူ) နတ်လီ. နဆူတတ်တီစါမေစါနတ် ကဟ်အဘျးအလဲလါလီ ဆူကရုဘျးစဲအချါကသံသရန် ဒီးတတ်ဆါဟ်တဖန်အအိန်နတ်လီ.
- အါတကုန်နတ် နဆူတတ်တီကျဲကဘတ်-
 - အုတ်ကီကျဲဘတ်ဂိုက်အူတတ်တီစါမေစါတဖန် လါတလိန်နဒီးနတ်တတ်လီလါအဂါလီလါ တတ်တီစါမေစါတဖန်အဂါလါအဆီ (တတ်ဟ်စီဟ်ကမီဆီ) ဘတ်.
 - ကျဲဘတ်ဂိုက်အူတတ်တီစါမေစါတဖန် လါကရုဘျးစဲအချါကသံသရန်တဖန်ဟ်ဝဲ.
 - ဟ်စုလါနကဘတ်ဟ်ပုတီစါမေစါတတ် မုတမုတ်တတ်ဆါဟ် (တတ်ဟ်သယဲအလဲ) အအိန်တဖန်လါတတ်လါအဝဲကဟ် ကရုဘျးစဲပုကသံသရန် မုတမုတ်တတ်ဆါဟ်တဖန် ဒီးဟ်ဖျါအဘျးအလဲဝဲနတ် လါနတတ်ဆူဖျါထီတတ်နတ်ဘျးတဖန်.
 - ဂံဒွဲးစုဟ်ဖျါလါနဟ် လါဂိုက်အူတတ်တီစါမေစါတဖန်အဂါ မုတမုတ်ကရုဘျးစဲအချါတတ်တီစါမေစါတဖန် ဆူစုလါနဘတ်ဟ်တချုးတတ်အုတ်ကီဟ်ကွဲးကရုနု ဒီးနနီကစါစုဟ်ပနီနတ်လီ.

နမုတ်လါ တတ်ယုကမုတ်နုအဘျးအလဲလဲ ဒီးနအိန်ဒီးတတ်ကျဲဘတ်လါ ဆူတတ်အုတ်ကီလါကီစဲပုဆါအဂါအီလါနတ် နဆဲးကျဲသု Michigan Department of Insurance and Financial Services (Michigan တတ်အုတ်ကီဒီးကျိန်စုဂိုက်တီစါမေစါတဖန်လါ) လါ **877.999.6442** မုတမုတ်နတ်လီ ကွတ် DIFS ဟ်ယဲသုနုလါ ကဆိုးထီတတ်ကဒုးကဒုတ်တမံးအဂါနတ်လီ. နမုတ်အိန်ဒီး ပနတ်ကတတ်အုတ်ကီကျဲဘတ် ဒီးနမုတ်လါတတ်ယုကမုတ်နုအဘျးအလဲနတ် နဆဲးကျဲသု No Surprises (တတ်ယုစုလါတမုတ်လတ်) တတ်မေစါဝဲဒီးလါ **800.985.3059** သုနတ်လီ.

နတ်လီကွတ်- cms.gov/nosurprises/Ending-Surprise-Medical-Bills လါတတ်ဂိုက်ကျဲအဂါတဖန် ဘတ်ထွဲဒီးနဒွဲးယတ်တဖန်လါ ကီစါဖျိသဲးအဖီလတ်အဂါတကုတ်.

နတ်လီကွတ်- michigan.gov/difs ဒီးစါလီ 'Surprise Medical Billing' လါဂိုက်ကျဲအဂါတဖန် ဘတ်ထွဲဒီးနဒွဲးယတ်တဖန်လါ Michigan သဲးစါအဖီလတ်အဂါတကုတ်.

ကထံဘတ်တတ်ကွဲးရဲခဲလတ်အဂါ ဝဲသးစုယုဘတ်လတ်တတ်ကစီတဘတ် လါနပုဟ်နုဆူတတ်ကွတ်ထွဲတတ်တီစါမေစါ မုတမုတ်နတ်လီကွတ် corewellhealth.org/policies တကုတ်

